
  Szanowni Państwo! 

Jako Prezes ustępującego Zarządu Mazowieckiego Związku Brydża Sportowego przedstawiam poniższe 

sprawozdanie z działalności Zarządu.  

 

Na samym początku chciałbym złożyć podziękowania: 

- darczyńcom: kol.kol. Grzegorzowi Głaskowi, Zdzisławowi Ingielewiczowi, Tomaszowi Sielickiemu oraz Vytautasowi 

Vainikonisowi za finansową pomoc na rzecz mazowieckiej młodzieży; 

- Mirosławie Siwek, która przez wszystkie lata prowadziła nam księgowość - bez pomocy Miry Zarząd MZBS musiałby 

poświęcić odpowiednio duże środki na prowadzenie księgowości, o wysiłku i problemach nie wspominając; 

- Krzysztofowi Siwkowi, który poświęcał swój czas i chęci na prowadzenie dokumentacji fotograficznej imprez; 

- Romanowi Kowalewiczowi, który prowadził przez cały czas finanse MZBS. 

 

Primo – kwestie formalne. 

1. Po uchwaleniu przygotowanego przez poprzedni Zarząd MZBS Statutu został on przegłosowany na Walnym 

Zjeździe Delegatów (WZD) i w związku z tym do Zarządu zostały wybrane bezpośrednio trzy osoby oraz 

powołani przedstawiciele poszczególnych członków MZBS (przypominam, że MZBS jest stowarzyszeniem 

stowarzyszeń, w związku z tym członkami są: Warszawski ZBS, Płocki ZBS, Radomski ZBS i Ciechanowski 

ZBS). Jeden z członków WZD podjął się rejestracji Zarządu oraz Statutu w KRS. Niestety, przy pierwszym 

złożeniu dokumentów KRS odesłał je do poprawki. Nie zostały one ponownie złożone a z ich posiadaczem 

był brak kontaktu. Po wielu perturbacjach udało się odzyskać dokumenty i po pół roku złożyć po raz drugi 

(na szczęście termin złożenia jest tylko terminem instrukcyjnym). 

Sąd rejestrowy odrzucił Statut jako niezgodny z obowiązującą Ustawą o Sporcie, w tym również nie przyjął 

w poczet Zarządu powołanych przedstawicieli członków OZBSów (którzy zostali powołani w trybie 

formalnym – na Zebraniach poszczególnych Zarządów; podpisane Uchwały w tej kwestii zostały złożone do 

KRS), stwierdzając ,że „nie można powołać przedstawicieli przy odrzuceniu Statutu, gdyż jest to niezgodne 

z obowiązującym Statutem, gdzie nie ma takiej klauzuli”. 

 

Przy składaniu dokumentów okazało się, iż dokumenty zostały zaktualizowane po raz pierwszy od 16 lat (!). 

Zgodnie z KRS tylko pierwszy Zarząd MZBS został wpisany do KRS (jeszcze za czasów śp. Bogusława 

Bednarskiego), natomiast kolejne Zarządy nie były aktualizowane w KRS. 

KRS odrzucając Statut zarejestrował nowy Zarząd MZBS w składzie wybranym na WZD w składzie Maciej 

Czajkowski – Prezes, Piotr Dybicz (zrezygnował 3.12.2019r.), Paweł Szymaszczyk – członkowie.  

2. Zarząd działał w składzie trzyosobowym, 25 czerwca 2016r. (przed odrzuceniem Statutu przez KRS i przy 

udziale powołanych członków Zarządu) odbyło się jedno zebranie Zarządu, gdzie ustalono podział działań 

(kol. Paweł Szymaszczyk został Przewodniczącym Sądu Koleżeńskiego zgodnie z nowym (znów  coś 

nowego…) §25ust.1 Regulaminu Dyscyplinarnego PZBS, a kol. Tomasz Kopka został koordynatorem ds. 

młodzieży przy Zarządzie MZBS). W Zebraniu uczestniczyła również przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – 



Sandra Różańska. Na tymże Zebraniu uchwalono, iż Zarząd MZBS może podejmować uchwały w drodze 

internetowej (Uchwała nr 1), powierzono funkcję Wiceprezesa (po odrzuceniu Statutu uchwała stała się 

automatycznie nieważna, gdyż Wiceprezesem może być tylko członek Zarządu – Uchwała nr 2, uchylona) 

oraz funkcję Skarbnika Romanowi Kowalewiczowi, uchwalono odpis od opłat rejestracyjnych dla MZBS w 

wysokości 5zł bez zniżek, 3 zł od osób ze zniżkami i 1 zł od młodzieży szkolnej oraz  zwolnienie zawodników 

nowo zarejestrowanych z opłat członkowskich do MZBS (Uchwała nr 3). Odrzucono wnioski o zwolnieniu 

opłat do MZBS od osób o zerowym WK, opłaty od zawodników uczestniczących w turniejach ogólnopolskich 

na terenie MZBS (jesteśmy jednym z dwóch województw, który nie pobiera opłaty za turnieje OTP) oraz 

opłaty od zawodników uczestniczących w turniejach regionalnych na terenie MZBS (nie ma takiego 

drugiego Wojewódzkiego ZBS). 

Od tego czasu przeszliśmy na kontakty telefoniczno-internetowe w celu sprawnego działania. 

Ponadto uchwalono w późniejszym czasie (2019) reprezentację MZBS do urzędów administracji publicznej. 

3. Zarejestrowanym w KRS lokalem MZBS był lokal przy ul. Poznańskiej 38 lok. 16, który nie był czynny już od 

trzech lat (generalnie jedynymi odwiedzającymi lokal były… szczury). Potrzebą było wyznaczenie nowego 

lokalu (choćby do kwestii korespondencyjnej z KRS) w związku z tym udostępniłem swoje locum i od czasu 

zarejestrowania Zarządu w KRS (sierpień 2017) oficjalną siedzibą MZBS jest adres: al. „Solidarności” 83/89 

m. 66, czyli moje prywatne mieszkanie. Istnieje możliwość przeniesienia adresu w inne miejsce (m.in. do 

Centrum Sportów Umysłowych przy ul. Polinezyjskiej 10), lecz przy tym trzeba płacić czynsz a z tytułu 

udostępnienia adresu lokalu nie pobieram żadnych należności (czyli adres mamy gratis, a i tak wszystkie 

sprawy załatwiane są poprzez e-maile lub kontakty telefoniczno-osobiste). 

Secundo – finanse 

1. Zarząd uchwalił odpis od rejestracji zawodników na rzecz MZBS w podanej wcześniej wysokości (5zł od 

osoby bez zniżek, 3 zł od osoby z uprawnieniami do zniżek, 1 zł od młodzieży szkolnej). 

2. Do tego Zarząd organizuje imprezy z których ma możliwości pozyskania dodatkowych środków 

(Mistrzostwa Mazowsza Open, przy nich Mistrzostwa Polski Lekarzy, MMSeniorów, MM Młodzieży 

Szkolnej, Finał Wojewódzki MPP, III ligę Mazowiecką, Mazowiecką Kadrę Open, OTP o Puchar Kasztanki 

Marszałka) oraz imprezy z założenia nie dające żadnych korzyści finansowych (WOŚP, Finał GPMazowsza). 

3. Do tego MZBS pozyskuje na działalność młodzieżową środki od darczyńców. 

4. Zarząd MZBS również pozyskuje środki na działalność Młodzieżowych Kadr Wojewódzkich od Unii Związków 

Sportowych Warszawy i Mazowsza oraz (poprzez Szkolny Związek Sportowy) od Urzędu Marszałkowskiego. 

5. MZBS częściowo (wraz z WZBS) opłaca prowadzenie strony internetowej (Warszawsko-Mazowieckiej) oraz 

wprowadzanie PKLi z Mazowsza do CEZARA (MZBS nie pobiera za to opłat, lecz tylko turnieje OTP są 

bezpośrednio wprowadzane do bazy CEZARA. Zebranie danych z turniejów niższych kategorii; regionalnych, 

okręgowych, lokalnych – WOB w czwartki, Pierwszy Krok, Płock, Ciechanów, Radom, Łowicka, CPK dwa razy 

w tygodniu, Legionowo, Mistrzostwa Mokotowa,  Ursynów 60+, Otwock, Koźmiński, Kajakowa, innych 

cyklicznych oraz okazjonalnych nie będących OTP na terenie całego Mazowsza to wykonanie odpowiedniej 

pracy i nikt nie chce wykonywać jej comiesięcznie gratis). 

6. MZBS dotuje wyjazdy młodzieży (przejazdy) na imprezy mistrzowskie oraz inne wyjazdy młodzieży zgodnie 

z przedstawionym przez Komisję Młodzieżową preliminarzem. 

Tertio – budżet, cyferki 



Przedstawiam tu uproszczone kwestie wpływów, już po opłatach za salę, wynagrodzeniach sędziów etc. 

Jednocześnie pragnę zaznaczyć, że nie sędziuję turniejów organizowanych przez Zarząd MZBS (poza turniejem 

WOŚP, ale to zrozumiałe, gdyż za ten turniej sędziowie nie pobierają wynagrodzeń). 

Wpływy: 

a) Liga: 18 drużyn x 950zł, zostaje po organizacji ok. 1 000 - 3 000zł (w zależności od liczby zjazdów oraz sali) 

b) Organizacja turniejów:  

Kadra Mazowiecka: ok. 300,-  

Mistrzostwa Mazowsza Open: ok. 1000,-,  

OTP Kasztanka: ok. 200,-,  

Mistrzostwa Mazowsza Seniorów: ok. 0,-,  

eliminacje do Mistrzostw Polski Par: ok. 200,-. 

c) Sponsorzy: pomiędzy 2000 a 8000zł rocznie (w zależności od hojności darczyńców); 

d) Składka roczna wynosi 5zł (bez zniżek), 3zł (ze zniżkami – senior, junior) i 1zł (nestor, mł. szk.). W związku z 

tym dochód MZBS z rejestracji wynosi niecałe 3500zł/rocznie. 

e) Dotacje: ok. 4000zł/rocznie. 

Wydatki: 

a) Rokrocznie na młodzież (w zasadzie poza statutem, bo członkami MZBS są okręgowe związki) 

wydatkowanych jest 8 000zł (na przejazdy na imprezy mistrzowskie i inne dofinansowania imprez 

młodzieżowych); 

b) Zakup sprzętu: ok. 2000-3000zł/rocznie; 

c) Opłaty (obsługa Cezara, pracownik) : ok. 5000/rocznie . 

Na koncie na dzień 24.02.2020r. (po uiszczeniu opłat rejestracyjnych do PZBS) MZBS posiada ponad 23 000zł. Konto 

w banku PKO BP zostało przepisane na nowe osoby, zgodnie z nowym wpisem do KRS. 

Quatro – działalność 

1. Wcześniej Zarząd MZBS zlecał organizację imprez (w tym III ligi mazowieckiej) teraz Zarząd (przy oczywiście 

współudziale okręgowych ZBS) organizuje imprezy sam. Udało się przy tym uporządkować regulaminy: III 

ligi (po konsultacjach z zawodnikami), Grand Prix Mazowsza, Finału Grand Prix Mazowsza, Finału 

Wojewódzkiego Mistrzostw Polski Par. 

2. Po opłaceniu kosztów (sala, sędziowie, medale, puchary) całość ewentualnych zysków zasila konto Zarządu 

MZBS (nie ma nagród lub wynagrodzeń za zorganizowanie imprezy). 

3. Zarząd MZBS próbuje zintegrować ośrodki na Mazowszu m.in. poprzez podniesienie rangi Grand Prix 

Mazowsza. Wcześniej można było się zapisywać w dowolnym momencie, w roku 2019 terminem (gdzie 

wszystkich potencjalni organizatorzy byli telefonicznie uprzedzani przed wyznaczonym dniem) był 28 lutego 

i po tym czasie nie został dopisany żaden z turniejów. W tym roku pełen kalendarz imprezy Grand Prix 

Mazowsza został opublikowany 18 stycznia, gdzie data zgłoszeń była wyznaczona na 15 stycznia. Został 

dopracowany regulamin imprezy (przy liczonych 10. turniejach co najwyżej 5 może odbywać się w 

Warszawie), w tym została zmieniona opłata za turnieje, gdzie wcześniej odprowadzane na nagrody miało 



być 10% (różnie z tym bywało) teraz na punktację długofalową organizator każdego z turniejów ma 

przekazać 200zł (opłata stała). 

4. Zarząd MZBS ubiega się o przyznawanie wyższej rangi turniejów (gwiazdki w OTP – aPKLe!). Na Mazowszu 

odbywa się o 50% więcej turniejów OTP niż w jakimkolwiek innym województwie. 

5. Zarząd MZBS pozyskał w 2018 roku dodatkową dotację w wysokości 24 430zł, która w całości została 

przeznaczona na dofinansowanie młodzieży na Mazowszu (została ogłoszona punktacja długofalowa z 

nagrodami dla zwycięzców i opiekunów zwycięzców w której na równych prawach uczestniczyła młodzież z 

całego Mazowsza; do tego z dotacji dofinansowano udział młodzieży w MPMłodzików, udział młodzieży w 

MPAmatorów, udział młodzieży w turniejach na Mazowszu, w Mistrzostwach Mazowsza, Mistrzostwach 

Polski Młodzieży Szkolnej oraz nagród dla szkoleniowców). 

6. Zarząd MZBS organizuje finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy i to przy bardzo niewielkim wkładzie 

finansowym MZBS (mniej więcej 200zł na nagrody rzeczowe), lecz dzięki wielkiemu wsparciu sponsorów 

(Piatnik – karty, gry, puzzle; WZBS – nagrody rzeczowe; SPS CONSTRUCTION – nagrody rzeczowe, Fundacja 

na Rzecz WZBS – sala gratis i dodatkowe nagrody rzeczowe) oraz zasadą, iż sędziowie sędziują za darmo 

udaje się odprowadzić całkiem pokaźną kwotę na rzecz WOŚP (razem z dobrowolnymi datkami w roku 2019 

odprowadziliśmy  5 260zł, w roku 2020 – 5 270zł  - brydżowe rekordy Polski). 

7. Zarząd MZBS organizuje Finał Grand Prix Mazowsza, na który przeznacza 100% składek z turniejów 

eliminacyjnych od organizatorów oraz wpisowe pomniejszone o koszty organizacji (czyli sala i sędziowie, 

znów nie ma innych kosztów organizacyjnych – Warszawski ZBS nieodpłatnie udostępnia materiały biurowe 

i sprzęt). 

8. Zarząd MZBS organizuje rozgrywki III ligi (18 drużyn), Mistrzostwa Mazowsza w różnych konkurencjach 

(Open, Seniorzy, Młodzież), Kadrę Mazowiecką (która daje możliwość awansu; niewiele województw 

organizuje otwartą kadrę, bardzo często awans wśród innych województw jest uznaniowy – MZBS finansuje 

dla najlepszych par wpisowe do kolejnego etapu kadry), eliminacje MPP Open oraz OTP o Podkowę 

Kasztanki Marszałka (z punktacją ogólnopolską; turniej cieszy się dużym powodzeniem – w zeszłym roku 

wystartowało w nim 89 par!).  

9. Zarząd MZBS nie posiadał własnego sprzętu – w roku 2016 otrzymane od PZBS karty rozdysponował wśród 

członków (Warszawskiego, Ciechanowskiego, Płockiego i Radomskiego ZBS) zgodnie z liczbą 

zarejestrowanych zawodników (1 zawodnik – 1 talia kart). Prezes MZBS pozostałe 40 talii kart rozdał 

młodzieży. W chwili obecnej w związku z dobrą sytuacją finansową MZBS zakupił 26 kompletów bidding-

boxów. 

10. Dzięki współpracy z PZBS jako jedyne województwo w Polsce Zarząd MZBS pozyskał dwie (reszta 

Wojewódzkich ZBS miała możliwość zakupienia tylko jednej maszyny, a różnica w zakupie była znaczna - 

maszyna kosztuje 15 867zł, a koszt maszyny płaconych przez ośrodki wynosił 7 905zł) dofinansowane 

najnowsze maszyny do powielania kart, które następnie odstąpił Warszawie (największy ośrodek) i OZBS w 

Radomiu. 

11.  Zarząd MZBS cały czas jest w stałym kontakcie z wszystkimi Prezesami Okręgowych ZBS przy ustalaniu 

kalendarza imprez, pomaga przy organizacji imprez (nieoceniony wkład Warszawskiego ZBS, który m.in. 

uchwalił w 1999r. nieodpłatne wypożyczenie sprzętu oraz brak możliwości organizacji turniejów podczas 

imprez z cyklu Grand Prix Mazowsza, by wspomóc mniejsze ośrodki– a w końcu to ponad 75%  członków 

Mazowieckiego ZBS – tu chciałbym podziękować Zarządowi WZBS za nie wykorzystywanie pozycji 

silniejszego i poczucie potrzeby rozwijania innych niż warszawski ośrodków na Mazowszu). 



Quinto - Cele 

1. Dalsza integracja Mazowsza. Po pierwsze przez organizację Grand Prix Mazowsza, być może określenie 

zasad, które w finale będzie określało liczbę członków z danego ośrodka (z zarejestrowanych członków) oraz 

wymuszenie na organizatorach pierwszej nagrody w wysokości min. 1000zł. Lecz do tego potrzebne jest 

znalezienie sponsora na Finał rozgrywek GPMaz, gdzie pierwsza nagroda powinna wynosić min. 3 000zł. 

2. Dotowanie członków poprzez przekazywanie sprzętu po zniżkowej cenie na organizację imprez. Nową 

maszynę ma już Radom (zakupił sobie również nowe pierniczki) i w związku z tym (no i pracy Włodka 

Pieniążka oraz Piotra Kucharskiego) turnieje zaczęły żyć!  

Tak samo nie jest do przecenienia praca Prezesa Andrzeja Wądołowskiego (który już kupił tablety alias 

pierniczki) i na pewno w najbliższym czasie musi otrzymać możliwość zakupienia maszyny do powielania 

kart po zniżkowej cenie (być może MZBS powinien przekazać na ten cel jakieś środki finansowe). Płock 

(dzięki działaniom Kazimierza Falkowskiego) ma maszynę, docelowo należy przy udziale Zarządu MZBS 

(negocjacji lub finansowej) zakupić dla Płockiego OZBS nową maszynę do powielania kart. 

3. Pozyskanie strategicznego sponsora. W zależności od potrzeb, wydaje się, że potrzebny jest sponsor, który 

przeznaczy na działanie MZBS 20 tys. zł/rocznie. Ale przy większych wpływach można by dotować turnieje 

z cyklu GPMazowsza, wyjazdy młodzieży na imprezy mistrzowskie oraz organizować imprezy Senior 60+. 

Mimo bardzo dobrej współpracy z Warszawskim ZBS zawsze może nadejść czas, gdzie MZBS będzie 

potrzebował możliwości własnej organizacji imprez, więc może być potrzebnym zakup własnego sprzętu. 

4. Określenie celu działania. Oczywiście są głosy, które mocno sugerują połączenie Warszawskiego i 

Mazowieckiego ZBS do Mazowiecko-Warszawskiego ZBS wzorem np. Małopolski. Przy założeniu władz 

(nacisków tworzenia kolejnych struktur) taki pomysł nie wydaje się słusznym. Oczywiście wszystko w rękach 

WZD, ale dwa ośrodki z założenia dostaną więcej dotacji niźli jeden. Tak samo wygląda to z naszymi 

donatorami. Do tego istnieje uzasadniona obawa, że połączenie Związków spowoduje niezadowolenie 

okręgowych ZBS i exodus do ościennych województw (tak już się zdarzyło, gdy przestał działać OZBS w 

Żyrardowie). Wydaje się, że (patrząc przez pryzmat uchwalonego, lecz niezatwierdzonego Statutu) 

warszawscy gracze mają świadomość, że mogą decydować o wszystkim, ale jednak chcą wspólnoty 

Mazowsza – i chcą rozwijać nie tylko Warszawę. Ale – jak wcześniej nadmieniłem – to już wola Walnego 

Zgromadzenia Delegatów.  

 

 

 Prezes MZBS 

  Maciej Czajkowski 


